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БІЗ САНДЫҚ 
ТЕХНОЛОГИЯ-
ЛАРДЫ САТЫП 

АЛУ ҚЫЗМЕТІНІҢ, 
HR НЕМЕСЕ ҚАРЖЫ 
СЕКТОРЫНЫҢ ФУНК-
ЦИОНАЛЫНА ҒАНА 
ЕМЕС, СОНДАЙ-АҚ 
ӨНДІРІСТІК БЛОКҚА 
ЕНГІЗУДІ ЖОСПАР-
ЛАП ОТЫРМЫЗ. 
БАҒДАРЛАМАНЫ ІСКЕ 
АСЫРУ ҚАРЖЫЛЫҚ 
ТҰРАҚТЫЛЫҚ ПЕН 
ТҰРАҚТЫ ДАМУДЫ 
ҚАМТАМАСЫЗ ЕТУГЕ, 
КІРІСТІ АРТТЫРУҒА, 
СОНДАЙ-АҚ КОМ-
ПАНИЯ ҚЫЗМЕТІНІҢ 
ҚАУІПСІЗДІГІ МЕН 
ТИІМДІЛІГІНІҢ 
ДЕҢГЕЙІН АРТТЫРУҒА 
МҮМКІНДІК 
БЕРЕДІ

ДӘЙЕКСӨЗ ПЕРЕВОЗКИ
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АҚПАРАТТЫҚ ФОРУМ

Серік ӘБДЕНОВ,
«ҚТЖ» ҰК» АҚ БАСҚАРМА 
ТӨРАҒАСЫНЫҢ КОРПОРАТИВТІК 
МӘСЕЛЕЛЕР ЖӘНЕ HR ЖӨНІНДЕГІ 
ОРЫНБАСАРЫ:

95
БҮГІНГІ САН

МАМАН ҚАЙТА ОҚЫТУ КУРСТАРЫ-
НАН ӨТІП, БАСҚА ЖҰМЫСТАРҒА 
ОРНАЛАСТЫРЫЛҒАН

ГОД ВОЛОНТЕРА

КЕЛЕЛІ КЕҢЕС

АО «НК «ҚТЖ» сняло запрет на 
прием универсальных платформ, 
хопперов-зерновозов и полувагонов 
всех железнодорожных администра-
ций пространства 1520, следующих 
на станции Казахстана. 

Кроме того, на один месяц (с 20 фев-
раля по 20 марта) разрешается прием 
казахстанскими станциями порожних 
крытых вагонов любых собственников 
стран Содружества.

Соответствующее обращение нац-
компании «Қазақстан темір жолы» 
поступило в Совет по железнодорож-
ному транспорту стран Содружества 
на прошлой неделе. 

Напомним, запрет для всех перевоз-
чиков пространства 1520, за исключе-
нием самого Казахстана, вступил в силу 
в январе текущего года. На тот момент 
на станционных путях Казахстана про-
стаивало 5200 вагонов, не задейство-
ванных в погрузке. В основном пробле-
ма коснулась таких  напряженных из-за 
пропуска транзитного и экспортно-                                                                                        
импортного грузопотока участков, как 
Шу – Мойынты – Караганда, Нур-Сул-
тан – Кокшетау, Нур-Султан – Павло-
дар, Мойынты – Саяк – Актогай. 

Действие запретных мер изначально 
планировалось бессрочным – до улуч-
шения ситуации. К слову, за полтора 
месяца с начала 2020 года количество 
брошенных порожних составов дейст-
вительно снизилось – на 9%. Учитывая, 
что в целом на казахстанских путях 
накопилось около 57 тысяч таких ва-
гонов, цифра впечатляющая. 

– По отношению к прошлому году 
наблюдаем снижение порожних ва-
гонов других железнодорожных ад-
министраций, не востребованных в 
погрузке, более чем на 3 тысячи еди-
ниц разных типов подвижного соста-
ва, – прокомментировал начальник 
Управления логистики перевозок де-
партамента погрузки и выгрузки под-
вижного состава АО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» Мунар Айтжанов. 

Таких результатов удалось достичь и 
благодаря тому, что АО «Қазтеміртранс» 
и АО «Кедентранссервис» вывели часть 
своего парка на подъездные пути. На-
ряду с этим, чтобы не загружать сеть, 
оставлять порожние вагоны на своих 
путях стали и частные компании. В 
идеале нужно, чтобы при снижении 
объемов перевозок невостребованный 
парк не заезжал на территорию другой 
страны, уверены в ҚТЖ. 

Участки, где движение затруднено 
из-за простаивающих порожних ваго-
нов, еще остаются в северных регио-
нах Казахстана. По причине плохой 
видимости и аномального количества 
снега возможности перегнать грузо-
вые составы пока нет.

Решение о полном снятии ограниче-
ний для трех типов подвижного состава 
– хопперов-зерновозов, универсальных 
платформ и полувагонов – с 20 февраля 
текущего года принято по итогам сове-
щания между представителями ҚТЖ, 
Министерства индустрии и инфраструк-
турного развития Казахстана, а также 
операторскими и экспедиторскими ком-
паниями в национальной промышлен-
ной палате Казахстана «Атамекен». Как 
долго будут действовать ограничения 
для крытых вагонов, пока неизвестно. 

– В середине марта рассмотрим 
необходимость введения запрета для 
этого типа подвижного состава, –                                     
сообщил Мунар Айтжанов. 

Он добавил, что за время действия 
конвенции АО «НК «ҚТЖ» не потеря-
ло в объемах перевозок со странами 
пространства 1520, а лишь сократило 
число порожних вагонов, не задейст-
вованных к погрузке. 

– Клиенты поняли, что отправлять 
свои порожние вагоны в Казахстан раз-
решено лишь при наличии объемов 
перевозки и погрузки на территории 
страны. В дальнейшем ҚТЖ ужесто-
чит контроль над такими вагонами, 
чтобы впоследствии ситуация не по-
вторилась. Пока причины для введе-
ния дополнительных конвенций не 
видим, а гарантировать, будут вновь 
ограничения или нет, не могу. В целом 
надеемся, что в будущем такого профи-
цита, как в январе этого года, на сети 
не будет, – проинформировал первый 
заместитель председателя правления 
АО «НК «ҚТЖ» Канат Альмагамбетов. 

Любовь РОВБА

ЗАПРЕТОВ 
БОЛЬШЕ НЕТ

«Цифрлы Қазақстан» мемлекет-
тік бағдарламасына сәйкес ҚТЖ 
компаниясы қолға алған «Цифрлы 
теміржол» жобасын жүзеге асы-
ру бағытында «ҚТЖ-Жүк тасы-
малы» АҚ Қызылорда бөлімшесі 
филиалында екі күндік ғылыми 
тәжірибелік семинар өтті.

Автоматты басқару жүйесі 
бойынша жас мамандарға дәріс 
беру және шыңдау, оларға өз 
идеяларын өрбіту мүмкіндігін 
беруді көздеу бағытында алғаш 
рет ұйымдастырылған екі күндік 
семинарды Қызылорда  ЖТ 
бөлімшесінің қолдауымен Нұр-
Отан партиясы  «Теміржол» фи-
лиалы ұйымдастырды.   

Таптаурын болған форматтан тыс 
өткен шарада үш топтан құралған 
команда «Квест» жанрындағы 
командалық интерактивті ойындар 
арқылы тасымалдау үдерісін, тіпті 
тасымалдаудан түсетін табысты 
ұлғайту бағытындағы стратегиялық 
бастаманы жүзеге асыруда өзара 
пікір сайыстарға түсіп, қарым-
қабілеттерін көрсетті. 

Б ө л і м ш е н і ң  б і л і к т і  д е 
т ә ж і р и б е л і  м а м а н д а р ы н а н 
құралған дәріскерлер тобы жас 
мамандармен еркін формат-
та пікір алмасып, әртүрлі ситу-
ациялы мәселелерде Исикава 
диаграммасының пайдалылығын, 
оны шешу жолдарын үйретті. 
Одан бөлек қатысушылар жаңа 
бастамалық жобаның жазылуынан 
тәжірибе жинақтап, оны дайындау 
әдістерінен дәріс тыңдап, шыңдалу 
сабақтарын алды. 

– Жас мамандарды табысты 
жұмыс жасауға даярлау мақсатында 
ұйымдастырылған форум өз жүгін 
толық көтерді деп айта аламыз. 
Жоғары интеллектуалды ойын 
үлгісін танытқан «Көк тепловоз» тобы 
І дәрежелі, «Сары күртеше» тобы ІІ 
дәрежелі, ал «Жасыл бағдаршам» 
тобы ІІІ дәрежелі дипломмен ма-
рапатталып, қатысушылардың бәрі 
арнайы сертификат алды, – дейді 
шараны ұйымдастырушылар аты-
нан «Теміржол» филиалы төрағасы-
ның бірінші орынбасары Базара                         
Танбаева.    

Жібек МЕДЕТҚЫЗЫ

ӨТКЕН ЖЫЛЫ ОҢТАЙЛАНДЫРУ 
НӘТИЖЕСІНДЕ

ДӘРІС ПЕН ШЫҢДАЛУ 
САБАҒЫ

Эта неделя для столицы прошла под знаком 
борьбы со снежной стихией. Люди с лопатами в 
руках помогают коммунальщикам справиться с 
сугробами. В стороне не остались и железнодо-
рожники. 1,5 тысячи сотрудников центрального 
аппарата АО «НК «ҚТЖ», АО «КТЖ – Грузовые 
перевозки», АО «Пассажирские перевозки», АО 
«Қазтемiртранс», АО «KTZ Express» в рамках 
объявленной программы «2020 БЛАГОродных 
дел» вооружились необходимым инвентарем и 
дружно очистили от снега улицы жилого мас-
сива «Лесозавод», микрорайона «Агрогородок» 
и станции Сороковая. 

–  В течение месяца в Нур-Султане выпала 
двухмесячная норма снега. Многие люди не 
имеют сил и возможности вовремя убрать снег 
со своих дворовых территорий. Мы не могли 
остаться в стороне. Ведь для хорошего дела 
всегда найдется время, несмотря на загружен-
ный график, – сказал управляющий директор 
по инфраструктуре – директор филиала АО 
«НК «ҚТЖ» – «Дирекция магистральной сети»               
Бауыржан Урынбасаров. – Работниками фили-
ала АО «НК «ҚТЖ» – «Дирекция магистральной 
сети» и других подразделений компании очи-

щено 1350 метров, вывезено свыше 200 тонн 
снега. Было задействовано около 10 единиц 
тяжелой техники.

В уборке снега от переулка Қатаркөл до 
улицы Шиели, от переулка Шыршық до ули-
цы Мусы Джалиля, а также на улицах имени 
Аубакирова и Мусабаева приняли участие 1,5 
тысячи железнодорожников. Они очистили от 
снега не только улицы, тротуары, но и дворы 
пенсионеров.

– Сегодня 30 наших активистов также помогли 
четырем пенсионерам-железнодорожникам в 
очистке снега. Тяжелая домашняя работа им уже 
не под силу, – отметил заместитель директора 
филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Акмолинское отделе-
ние магистральной сети» Нагызхан Турсынбаев.

Обратился за помощью к железнодорожни-
кам житель микрорайона «Агрогородок», инва-
лид второй группы Асет Дуйсенбин. Всего за час 
ребята помогли пожилому человеку справиться 
с последствиями обильного снегопада, а сотруд-
ники АО «Қазтемiртранс» оказали помощь в 
приобретении продуктов питания и предметов 
первой необходимости.

– Безусловно, это большой труд, большая по-
мощь для меня лично. В этом году я понял, что 
без помощи мне не обойтись. Дело в том, что 

замело центральную дорогу, проезжую часть. 
Большое спасибо всем, кто оказывает нам по-
мощь, – поблагодарил он.

По данным синоптиков, в городе выпало 49 
миллиметров осадков при норме 16. Обильный 
снегопад и порывистый ветер, обрушившийся 
на столицу, стал, пожалуй, самым сильным за 
56 лет. По сравнению с многолетними данными, 
такие обильные снегопады наблюдались в 1964 
году, тогда выпал 51 миллиметр осадков. Рас-
чистка железнодорожной инфраструктуры от 
последствий стихии – это важнейшее меропри-
ятие по организации безопасности движения. 
Ведь если снег не убирать, то с наступлением 
плюсовой температуры  это чревато подтопле-
нием стрелочных переводов, устройств СЦБ, что 
в результате может привести к отказам.

– Задача – убрать снежные валы с междупутья, 
очистить станцию. Делать это, конечно же, про-
ще, пока снег, как сегодня, рыхлый. Как только 
температура повысится, он станет тяжелым, 
работать будет труднее, – отметил главный ме-
неджер департамента маркетинга и развития 
сервиса АО «КТЖ – Грузовые перевозки» Гани 
Есенбаев.
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Фото Александра ЖАБЧУКА и Виктора ОРЛОВА

ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНИКИ 
VS СНЕЖНАЯ СТИХИЯ

Челлендж по очистке снега в рамках про-
граммы «2020 БЛАГОродных дел ҚТЖ», 
запущенный по инициативе председателя 
правления АО «НК «Қазақстан темір жолы» 
Сауата Мынбаева, поддержали уже тысячи 
железнодорожников по всему Казахстану. 
Вот так вот дружно, а главное с пользой 
железнодорожники еще раз показали, что 
помощь коммунальным службам со сторо-
ны обычных граждан особенно уместна в 
Год волонтера.

Жиынды ашқан Семей магистральдық желі 
бөлімшесінің басшысы Айдын Шәукежанов 
тақырып өзегі бөлімшенің өткен жылғы 
әлеуметтік тұрақтылық индексі бойын-
ша көрсеткіштер болмағын алға тартты. 
Осы орайда бүгінге дейінгі осы бағыттағы 
атқарылып жатқан жұмыстарын сөз етті.                                                      
Айдын Мақсұтбекұлы, әсіресе, әлеуметтік салаға 
басымдылық берілгенін жеткізді. Мәселен, ар-
найы киімдермен қамту жүз пайыз орындалған. 
Залалды өндіріс орнында жұмыс істейтін те-
міржолшыларды сүтпен қамту да кедергісіз 
жүргізілген. Әйтсе де, әлеуметтік сауалнама 
нәтижесі көрсеткендей, бөлімшедегі бірқатар 
мекемелерде әлеуметтік тұрақтылық индексінің 
өткен жыл бойынша төмендеуі байқалған. 
Алдағы уақытта атқарылатын кешенді шаралар 
бар. Атап айтқанда, кейбір жол айрықтары үшін 
тасымалға айналған ауыз су мәселесін «Темір-
жолсу» АҚ арқылы шешу қажет. 

Келесі кезекте сөз алған «ҚТЖ» ҰК» АҚ 
Магистральдық желі дирекциясының Адами ре-
сурстарды басқару департаментінің директоры 
Руслан Барбасов алдымен соңғы уақыттардағы 
ұлттық компания қызметі бойынша орын алған 
жаңалықтар қатарына тоқталып өтті. Соның 
ішінде оңтайластыру шараларына орай орын 

алып жатқан қайта даярлау мен зейнеткер-
лікке шығу жайын да сөз етті. Мәселен, жол 
шаруашылығында кейбір мамандықтардың ор-
нын электронды қызмет пен автоматизацияның 
ауыстыруы оңтайластыруға алып келіп 
отырғанын айтып өткен Руслан Назибекұлы 
мәселені кеңінен түсіндіріп, ешбір теміржолшы 
жұмыссыз қалмайтынын жеткізді.  

Ал, Семей магистральдық желі бөлімшесі 
бойынша әлеуметтік тұрақтылық индексі жайы-
на тоқталған департамент басшысы бұл бағытта 
әлі де болса ширатылуы керек жұмыстар бар 
екенін атап өтті. Қазіргі таңда ұлттық компа-
ния тарапынан әлеуметтік салаға айрықша 
басымдық берілуде. Департамент басшысы Се-
мей магистральдық желі бөлімшесі бойынша 
көңіл бөлінуі тиіс шаралар қатарын да атап берді.

– Өткен жылы Семей бөлімшесінен 6 адам 
ғана шипажайға жолдама алған екен. Бұл тым 
төмен көрсеткіш. Ұлттық компания сатып ала-
тын жолдамаларды таңдап алуларыңызға бо-
лады. Ал шипажайдағы жағдай көңілдеріңізден 
шықпаса, бізге хабарласыңыздар. Біздің тарапы-
мыздан қандай да бір шара қабылданады, – деді 
Руслан Назибекұлы. 

Қазіргі күні ұлттық компанияның әлеуметтік 
бағыттағы саясатына сәйкес, шипажайға 
жолдама алған әр маманға 60 АЕК көлемінде 
жұмыс беруші есебінен материалдық көмек 
беріледі. Ал өтініш білдірушілер санының аз 

болуына осы мәселенің теміржолшылар ара-
сында дұрыс түсіндірілмеуі де себеп деді. НЖС-6 
кадр бөлімінің басшысы Данияр Баймағұлов 
өткен жылғы олқылықтың орны толтыры-
лып жатқанын, мәселен, жыл басынан бері 
бөлімше бойынша үш адам шипажайға жолда-
ма алғанын, қалған өтініштер қарастырылып 
жатқанын жеткізді. Барлық мекемелерге ар-
найы хат жіберілген. 

Сол тәрізді еңбек және жалақы мәселелері 
бойынша функционалды бағыт жөніндегі бас 
менеджер Гүлнар Катаева сөз алып, қозғалған 
тақырып төңірегінде пікір білдірді. Ол  ұлттық 
компания қызметкерлерінің жалақыларына 
қаңтар айынан бастап 5 пайыз қосылғанын 
жеткізді және бала күтімі бойынша демалыс 
алу, еңбек мәселелері бойынша шағым жолдау 
жайын сөз етті. Әрі қарай жиын сұрақ-жауапқа 
ойысып, теміржолшылар зейнеткерлікке шығу, 
еңбек қатынастары, жалақы төлеу, т.т. өздерін 
толғандырған сұрақтарын жаудырып, ол 
талқылаға ұласты.  

Ал түстен кейін магистральдық желі 
дирекциясының өкілдері бөлімшеге қарасты 
бірқатар мекемелерде болып, өндірістік сала-
да еңбек ететін жергілікті теміржолшылардың 
әлеуметтік ахуалымен танысты. Дәл осындай 
тақырыпты арқау еткен жиын алдағы күндері 
бөлімшенің Аягөз станциясындағы мекеме-
лерінде өткізілмек.

ӘЛЕУМЕТТІК ТҰРАҚТЫЛЫҚ ИНДЕКСІ 
ТӨМЕНДЕМЕУІ ТИІС

Кеше Семей магистральдық желі бөлімшесінде «ҚТЖ» ҰК» АҚ Магистральдық желі ди-
рекциясы өкілдерінің қатысуымен ауқымды жиын өтті. Оған бөлімшеге қарасты барлық 
мекеме басшылары мен өндірістік салада еңбек ететін теміржолшылар көп жиналды. 

Қуаныш ҚОЖАЕВ, 
Семей
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2 ӨНДІРІС

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, 
Қызылорда

Ұлан ОРАЗ

СТАНЦИЯ

СЕРВИСЖАҢАЛЫҚТАР

Алматы жүк тасымалы бөлімшесі  
өткен жылы эксплуатациялық жұмыстар-
дың негізгі 15 көрсеткішінің жетеуін 
орындаған.   

Бөлімше директоры Нұрым Жаниязовтың 
айтуынша, былтыр Қытаймен жүк айна-
лымы 318 553 вагон деп жоспарланып, іс 
жүзінде 504 693 вагонды құраған. Оның 
ішінде Қытайға экспортқа шығарылғаны 
225 910 вагон, ал импорт 278 783 вагон 
болды. Қытай темір жолымен бірқатар 
келіссөздердің барысында қол жеткен 
келісімдердің арқасында былтыр жылдың 
екінші жартысында жүк айналымы күрт 
өскен. 

Сонымен қатар Достық станциясын-
да экспортқа кең табанды пойыздардың 
берілуі де артқан. Алғашқы алты айда ор-
таша тәуліктік есеп 10 пойыз болса, екінші 
жартыжылдықта 14 пойыздан беріліпті.  

Алайда, биыл жыл басынан бері Қытаймен 
арада жүк айналымы бірден түсіп кетті.  
Оған елді дүрліктірген коронавирустың 
шығуы себеп болып отырғаны бәріне мәлім. 
Соған байланысты шығындарды азайту үшін 
Қытайға барып келіп тұратын ауысымдық 
қызметкерлер саны азайтылыпты. Мәселен, 
Достық станциясында қызметкерлер 53 
тен 26-ға дейін қысқартылса, оны алда 

тағы 16 адамға азайту жоспарлануда. 
Еңбек тәртібін реттеу үшін ақпан айында 
47 жұмысшыға жылдық еңбек демалысы, 
ал еңбекақысы сақталмайтын демалыс 96 
адамға ұсынылған.  

– Былтыр 94,6 км жол күрделі жөндеуден 
өтсе,  биыл 76,7 км жолға күрделі жөндеу 
жүргізу жоспарланып отыр. Жолдың 
жоғары қабатын жақсарту нәтижесінде 
бөлімшеге қарасты 412,8 км жолда пойыз-
дар жылдамдығы артты. Жүк пойыздары 
үшін 80 км, контейнерлік пойыздарына 
90 км, жолаушылар пойыздары үшін 100 
км дейін көтерілді. Осылайша бөлімше 
бойынша контейнерлік пойыздардың 
қозғалыс жылдамдығы тәулігіне 881,6 
км болды, жылдың алғашқы жартысында 
бағдарлық жылдамдық 839 км/тәулік болса, 
екінші алты айда 909,4 км/тәулік болып, 
тәуліктік жылдамдық 70,4 км артты. Ал 
биыл қаңтарда контейнерлік пойыздардың 
бағдарлық жылдамдығы тәулігіне 1028 км-
ге жетті, – деп ақпар берді Н.Жаниязов.  

Өткен жылы бөлімше аумағында 532 оқыс 
тежеу берілген, олардың санын азайту үшін 
«Жолды мал шығып кетпеу үшін қоршау 
бойынша жол картасы» жасалып, соның ая-
сында биыл жалпы ұзындығы 428,9 км малға 
қарсы қоршау салынбақ. Бөлімше көлемінде 
дизельдік отынды тұтыну  шығыны  артқан. 
Былтыр  ол  75 294 тоннаны   құрапты, ал 

бекітілген жоспар одан 80,57 тоннаға кем 
болатын. Бірақ, оның себебі де бар екен, 
өткен жылы қыркүйек айынан бастап 
Көксу-Текелі, Текелі-Талдықорған телімін-
де пойыздық және маневрлік жұмыстар 
жүргізіліп, бұл отын шығынының артық 
шығып кетуіне әкелген.  

 – Қозғалыс қауіпсіздігі бұзылған 15 
жағдай тіркеліп, бұл бағытта жағдайды 
жақсарту үшін биыл бірқатар шаралар 
қолға алынып, станция қызметкерлерінің 
пойыздарды қабылдау және жөнелту, ма-
неврлік жұмыстар кезіндегі өз лауазымдық 
міндеттерін дұрыс орындауын бақылауды 
күшейту, аяқасты тексерулерді көбейту 
артпақ. Өндірістік жарақат алу бойынша 2 
оқиға тіркелді. Жарақат алуға жол бермеу 
үшін былтыр филиалда 1375 қауіпсіздіктің 
іс-қимыл диалогы жүргізіліп, соның бары-
сында 534 қауіпті жағдай мен іс-әрекет 
анықталды, – дейді бөлімше басшысы. 

Бүгінгі таңда 5387 адам еңбек ететін 
бөлімшенің биылғы жылы алға қойған 
мақсаттары мен жоспарлары көп. Олардың 
қатарында  Достық, Алтынкөл станцияла-
ры арқылы Қытаймен арадағы жүк ай-
налымын 15 млн тоннаға дейін арттыру, 
Ақтоғай-Достық, Ақтоғай-Саяқ телімдерін-
дегі жылдамдықты жолаушылар пойыздары 
үшін сағатына 100-120 км, контейнерлік 
пойыздар үшін  90 км, жүк пойыздары 

ҚОРЫТЫНДЫ

АЙМАҚТАР ЖҰМЫСЫНАН АҚПАР

Теміржол торабында тәртіпсіздік пен құқық-
бұзушылықтың алдын алу – күн тәртібінен түспейтін 
тақырып. 

Жуырда Шымкент станциясында көлік прокуратурасы 
мен теміржол мекемелерінің қызметкерлері қатысқан 
дөңгелек үстелде осы мәселеге орай темір жолда жа-
затайым жағдайларды болдырмау және жолаушылар 
пойыздарының мал-жанды басып кетпеуі үшін шұғыл 
тежегішті қолдану салдарынан болатын фактілерді тал-
дау фактілері талқыланды.  

Теміржолшылар өз кезегінде халыққа түсіндіру 
жұмыстарын тоқтаусыз жүргізіп жатыр. Бірақ жер-
гілікті тұрғындар сол ескертулерге құлақ аса бермейтіні 
өкінішті. Сол себепті, кей тұрғындар аяқ тартуы үшін 
үгіт-насихат жұмыстарына желілік тәртіп сақшылары 
да жиі шығып, екі жақ бірлесе жұмыс атқаруда. 

       «Біздің тарапымыздан құқықбұзушылықтың ал-
дын алу, ескерту, жолын кесу және қоғамдық тәртіпті 
сақтау, қауіпсіздікті қамтамасыз ету, темір жол вокзал-
дары мен жолаушылар пойыздарында тәртіпсіздік пен 
құқық бұзушылыққа «мүлдем төзбеушілік» қағидатын 
қамтамасыз ету бойынша түрлі жұмыстар жүргізілуде. 
Соның нәтижесінде темір жол вокзалдары мен 
мемлекетаралық бағыттағы жолаушылар пойыздарында 
ұрлық-қарлық, әйнек сындыру сынды оқиғалар азайып 
отыр», – деп мәлімдеді желілік полиция тобының аға 
инспекторы Шарипа Сыздықова. 

Жан ПЕРДЕБЕК, Шымкент 

НЕГЕ JOL.KZ 
НЕМЕСЕ JOLDA.KZ ЕМЕС?
Не істемек керек? Терезеден тысқа көз 

тастап отырмын, Қарағандының шамда-
ры сиреп барып, мүлде тастүнекке ай-
налды. Жүрдек пойыз  қараңғылықты 
қақ жарып жүйткіп келеді. Әдеттегідей 
қалтадағы смартфонға қол салып, жалт-
жұлт еткен экранға үңілдік. Интернет 
құрғырдың елдімекеннен ұзағанда 
итіңізді шығаратын әдеті. Ғаламтор 
қамту аумағынан тыс жерде. Желі 
белгішесінің үстінен 4G тартып тұрғаны 
жаңа ғана еді, енді Е-ге бір-ақ түсіпті. 

Купенің төріндегі «Wi-Fi арқылы 
сервер тегін» деген сыңайдағы жазу-
ды көзім шалып, кіре қойдым. Vputi.kz 
мобильдік серверіне «сүңгітті». Одан 
шыға қалсаңыз, google-ңіз қараң қалады. 
Сондықтан қазақ, орыс, ағылшын тіл-
дерінде қызмет көрсететін vputi.kz-тен 
ұзамау қажет. Бастапқыда «Неге jol.
kz немесе jolda.kz емес?» деп ойлап 
үлгергеніміз рас. Бұл Қазақстан емес пе? 
Пойыздың игілігін жиі пайдаланатындар 
да өзіміз. Жарайды, хош делік...

«АМАНАТ» пен «ОРАЛМАН» 
ҒАНА  БАР
Десе де, сервер өте ыңғайлы жасалған. 

Алғашқы беті «Қазақстан темір жолы» 

Станция бастығы Бауыржан Баянов Қармақшы 
ауданының орталығы болып табылатын Жоса-
лы станциясынан жүк тиеп-жүк түсіріп, темір-
жол көлігінің қызметін пайдаланушы жергілікті 
кәсіпкерлер баршылық екенін, олардың санын артты-
ра түсу мақсатымен  жиі кездесу ұйымдастырып, 
қызметтерін ұсынып отыратынын жеткізді.  Қазіргі 
таңдағы ауа-райының қолайсыздығы кәсіпкерлердің 
теміржол көлігіне деген сенімін еселей түсіп, 
сұраныс берушілер  қатары артқан көрінеді. 

– Өткен жылы қозғалыс қауіпсіздігінің бұзылуына 
жол бергеніміз жоқ, вагонның рельстен шығып кету 
жағдайы тіркелмеді, маневрлік жұмыс барысында 
жүк вагондарына жүк тиеу, түсіру кезінде залал 
келтірген жайт орын алмады.  Пойыздар қозғалысы 
кезінде негізгі байланыс құрылғыларының, 
сигналдардың «жабылу» жағдайы да болған жоқ. 

Атырау магистральдық желі бөлімшесі өткен 
жылды өндірістегі бақытсыз жағдайға жол бермей 
табысты аяқтады. Еңбек қорғау мақсатына бөлінген 
қаржы толық игерілген.

Сонымен қатар, өткен жылы қауіпсіз еңбек жағдайын 
насихаттау және өндірістік процестерді басқарудағы 
үздік тәжірибелерді үйрену мақсатында Атырау 
бөлімшесі базасында «Біздің қауіпсіздігіміз – біздің 
өміріміз» атты жүз адамды қамтыған форумның өтуі де 
оң ықпал етті. ҚТЖ филиалдары мен  кәсіподақ комитеті, 
«Теңізшевройл» ЖШС, облыстық еңбек инспекциясы 
мемлекеттік басқармасының қатысуымен өткен шарада 
қауіпсіздікке қатысты көптеген жаңашылдық идеялар 
ұсынылды.

Бөлімшенің бас инженері Абай Есқалиевтің айтуын-
ша, қауіпсіздік техникасы мен еңбек қорғау, қозғалыс 
қауіпсіздігін қамтамасыз ету және еңбек қауіпсіздігі мен 
оның жағдайын жақсартуға бағытталған шараларға 
47158 мың теңге бөлініп, ол 100 пайыз игерілген. 
Жұмысшылар қысқы және жазғы киіммен толықтай 
қамтамасыз етілді.  

Қауіпсіздікке қатысты әр түрлі тақырыпта өтетін ша-
ралар да нәтижелі.  «Жолда – адам» жүйесі бойынша 
тәртіп бұзушылық болмаған. Кенеттен жұмысшының 
денсаулығы нашарлап кетуі оқиғасы да тіркелмеген. 
Өткен жылы «Инфаркт пен инсульттің алдын алу» жа-
дынамасы әзірленіп, ілініпті, оған қоса  теміржолшылар 
денсаулығын жіті қадағалау жолға қойылыпты. 

«Нөлдік травматизм» стратегиясының негізгі 
бағыттарын жүзеге асыру аясында «Сізді үйде күтіп 
отыр!» деген мазмұнда жұмыс орындарына 478 аншлаг 
ілінген, өндіріске 10 қауіпсіздік есептегіші орнатылған. 
Бүгінде жұмыстың барлық түрлерінен технологиялық 
карта мен өндірістік жұмыстар кезіндегі қауіпсіздік ша-
ралары бойынша 1700 жадынамалар үлестірілген. Со-
нымен қатар, барлық кәсіпорында қауіпсіздік техникасы 
мен еңбек қорғау шаралары бойынша бейнероликтер 
түсіріліп, таратылуда. Оның бір ерекшелігі – сол роликтер-
ді теміржолшылардың өздері түсіреді, бәрі шынайы. Ро-
ликтер жол жөндеу жұмыстары, биікте және бағыттамалы 
бұрмаларда жұмыс жасау тақырыптарына арналуда. 

Қосұйым МҰҚАШЕВ, Атырау
Суретті түсірген автор 

VPUTI.KZ-ТЕН ҰЛТТЫҢ ИІСІ АҢҚЫП ТҰРСА...
Нұр-Сұлтан шаһарынан кешкі сағат 19.45-те болат жолдың бойына түскен 
«Тұлпар-Тальго» пойызы ә дегеннен сұр дөненге қамшы басқандай, ызғыта 
жөнелді. Шымкент станциясына бағыт алған пойыздың бір жолаушысы-
мыз, таң ата Тараз станциясынан түсе қалмақпыз. Жол бойы Қарағанды, 
Сарышаған, Шу, Луговой станцияларына аялдайды екен.  Жолкіре құны бір-
шама қымбатырақ болған соң ба, бос орындар да баршылық. Қасымдағы жігіт 
ағасы Қарағандыдан  түсіп қалғасын, төрт орындық купеде жалғыз қалдым. 

ТЕМІРЖОЛ КӨЛІГІНЕ СҰРАНЫС АРТҚАН   

ҚАУІПСІЗДІК – 
ОЛ БІЗДІҢ ӨМІРІМІЗ

КЕЛЕҢСІЗДІКТІҢ 
АЛДЫН АЛУДА

ұзын-сонар жалғаса береді. Қазақ 
эстрадасынан Роза Рымбаеваның 
әндері бар.  Ал осында Біржан 
салдың, Мұхиттың, Ақан серінің 
әндерін айтатын дәстүрлі өнеріміздің 
жаршыларының орындауындағы му-
зыкалар орын тапса ше?  Әміренің де 

бірнеше әні таспаланған. 
Әрине, бұл ретте авторлық құқық 

бойынша өнер иелерінің рұқсатынсыз 
мұндай серверлерге олардың әндерін 
бас салып қоя беру заңға қайшы 
екенін де білеміз.  Десек те, болашақта 
пойызда «Дос-Мұқасан» тобы, Роза 
Бағланова, Мақпал Жүнісова, Гаухар 
Қаспақова, қазіргі қазақ эстрадасының 
бел ортасында жүрген «МузАРТ» тобы, 
«Жігіттер» тобы сынды өнерпаздар 
репертуарындағы туындыларды 
тыңдасақ деген базынамызды жеткіз-
гіміз келеді.

Шіркін, әлемдік деңгейдегі әнші Ди-
маш Құдайбергеннің 5-6 әнін  тыңдауға 
мүмкіндік туса, жолаушылар қалай риза 
болған болар еді... 

«БАСПАСӨЗ» ПЕН «АУДИОГИДТЕ» 
МІН ЖОҚ

«Баспасөз» айдарына қолыңыздағы 
«Қазақстан теміржолшысы» газетінің 
соңғы үш санының ПДФ нұсқалары 
тігілген. Саладағы оң өзгерістерді, 
соны жаңалықтарды, бірегей хабар-
ларды жолаушылар осы басылымның 
электрондық беттерінен шоли ала-
ды. Жалпы ақпараттық айдардың  
уақытылы  жаңарып отыратыны өте 
құптарлық іс екен дедік.   

«Аудиогидтен» де мін таба алмадық. 
«Тұлпар-Тальго» пойызы қатынайтын 
станциялардың тарихы, география-
сы, өзге де мәліметтері мұнда аудио 
түрінде беріліпті. Мәселен, «Нұр-Сұлтан 
– Шымкент» бағытындағы осы пойыз 
тоқтайтын әр станция туралы дерек-
терге құлақ түрсеңіз, көп мәліметке 
қанығасыз. 

Қызылорда жүк тасымалы 
бөлімшесінің солтүстігіндегі Жо-
салы станциясы – екінші класты.  
Станциялықтар өткен жылды 
табысты қорытындылап, темір-
жолшылар тарапынан пойыздық 
және маневрлік жұмыстар 
кезінде пойыздардың қозғалыс 
қауіпсіздігі бұзылмаған. 

үшін – 80 км дейін өсіру жоспары, сондай-
ақ,    Көктума-16 бекет перегонында 
желден қорғау имараттарын, 19 бекетте 
3 қабылдау-жөнелту жолын, Достық-19 
бекет перегонында екінші жол салу 
қарастырылған.  

 Қостанай магистральдық желі 
бөлімшесінің директоры өткен жылы 
шпалдардың шіруінен жылжымалы 
құрамның екі рет жолдан шығып кет-
кенін мәлімдеді.

Болат Баймағамбетов, сонымен қатар 
жол мен бағыттама бұрмалары және бай-
ланыс желілерінің нашарлығынан пойыз-
дар бір сағаттан үш рет кідіргенін айтты.  
Осындай жағдайлар қайталанбауы үшін 
бөлімшеде бірқатар шаралар жүргізілген. 
Атап айтқанда, диагностикалық блок 
жұмысы мен анықталған кемшіліктерді дер 
кезінде жою бойынша бақылау күшейтіліп, 
тракциялық жолдардың ағымдағы күтімі 
дистанция бастығының жеке бақылауына 
алынған. «2020 жылы тракциялық жолдар 
бойынша 41,7 км жолдың рельс шпалдарын 
ауыстыру жоспарлануда. Бұған дейін бай-
ланыс желілерінің 170 түйіспе қысқыштары 
ауыстырылса, биыл тағы 50 қысқыш пен 
117 өтемдеуіш құрылғыны алмастыру 
көзделіп отыр», – дейді бөлімше басшысы.  

Бөлімшедегі былтыр  2 өндірістік 
жарақат алу оқиғасы тіркелген. Өндірістік 
жарақатқа  жол бермеу үшін күн сайын 
мақсатты нұсқаулық жүргізу барысында 
дирекция бойынша болған келеңсіз жайлар 
туралы бюллетендер, суретті материалдар 
қолданылып, жұмысшыларға жоспардан 

тыс нұсқаулық және техникалық сабақ 
өткізу жолға қойылған. Жұмысшылардың 
күн сайын арнайы киім, аяқ киімді киюі, 
арнайы қорғаныш құралдарын пайдалануы 
қатаң бақылауға алынған.  

– Жалпы алғанда бөлімше бойынша 
жол жағдайына 72 балл берілді. Жол 
жағдайының нашарлауына тексерулер 
мен орта буын басшылардың кемшілік-
терді дұрыс және дер кезінде анықтамауы, 
бұзушылықтарды жоюды дұрыс 
бақыламауы, дистанция басшылығы та-
рапынан қозғалыс қауіпсіздігін қамтамасыз 
етуге жеке қатысу нормативін орындама-
уы, сонымен қатар жол дистанцияларында 
ағымдағы жол күтімі бойынша жоспарлы 
ескертуді нақты жоспарлаудың жоқтығы да 
себеп болған деген қорытынды жасалды, – 
деді Б.Баймағамбетов.    

Бөлімшеде биылғы жылы мердігерлік 
жолмен 89 км жолға күрделі жөндеу, 14 
км жолға орташа жөндеу жүргізілмек. Және 
18 бағыттама бұрманың шпалы темірбетон 
түріне ауыстырылып, 32 жаңа ағаш білеу 
жиынтықтарын салу, станциялық 41,8 км 
жолға күшейтілген орташа жөндеу жүргізу 
көзделуде екен. Жол машиналарымен жол 
жағдайын жақсарту және автотракторлық 
техникамен перегондардың ойықтары 
бойынша жұмыстар жүргізу де жоспарда. 
Сол сияқты белгі беру және байланыс және 
электрмен жабдықтау шаруашылығында да 
аккумуляторлар, муфттарды, электр сымда-
рын, СЦБ сымдарын, байланыс желілерін, 
темір тростарды жаңалау және жөндеу 
жұмыстары жоспарға енгізілген.  

Теміржолшылардың барлығы маусымдық киіммен, 
қорғаныс заттарымен қамтамасыз етілген, жалпы 
қысты қысылмай, жақсы өткізіп жатырмыз, – деді 
станция бастығы Бауыржан Баянов.

Станциясында  жүк тиеу-түсіру жұмысы 11 
қабылдап-жөнелту жолы мен 1 жинақтау жолын-
да жүргізіледі, 10 қосалқы жол бар. Өткен жылы 
жосалылық теміржолшылар тек вагонға жүк тиеу 
көрсеткішінен өзге көрсеткіштерді  100,1 және 338,9 
пайыз аралығында орындаған.  83 вагонға 5743 
тонна жүк тиеліп, 1165 вагоннан жүк түсірілген.

Ауысыммен жұмыс жасайтын бекет темір-
жолшылары жұмысқа түсер алдында  пысықтау 
инструктажынан өткізілуі – бұлжымас заң.  Әр 
теміржолшының кәсіби жұмысына қарай сақтық 
шараларымен қатар, ең бастысы – пойыздардың 
қозғалыс қауіпсіздігін сақтауды арттыруы қатаң 

ескертіледі. Өндірістік жұмыс барысында өзара 
түсіністікте болу, бір-біріне кедергі жасамай, 
кемшілік жіберуіне жол бермеу де тапсырылған. 
Тәжірибелі теміржолшылардың үздік үлгісін 
ұстану, олардың жастарға көз сала жұмыс жасауы 
– бұрыннан қалыптасқан дағды.

Станция теміржолшылары арасында өндірістің 
«жілігін шағып, майын ішкен» майталмандар жет-
кілікті. Мәселен, парк кезекшісі Е.Бермішев, стан-
ция кезекшісі жанындағы оператор Б.Ысмағұлова, 
техкеңсенің  аға операторы А.Ақылбекова, аға жүк 
қабылдаушы А.Құлшынбаева, пойыз құрастырушы 
К.Істібаев пен станция кезекшісі Б.Пірмаханов 
–   бекет жұмысының ілгері басуына тікелей үлес 
қосып отырған мамандар екенін станция басшысы 
мақтанышпен жеткізді. 

Суретті түсірген автор

Асхат РАЙҚҰЛ, 
Жамбыл

ҰК» АҚ-ның ресми сайтын көрсетіп 
тұр. Жаңалықтар тізбесі күн сайын 
жаңарып отыратынын да аңғарасыз. 
Мәзірге енгенде латын әліпбиі не-
гізінде жазылған «Фильмдер», «Му-
зыка», «Баспасөз», «Аудиогид» айдар-
лары қарсы алады. Ал менде таңға 
дейін уақыт бар. Қуанып кеттім...

«Фильмдерге» кіріп, біршама 
кино тамашалағанды жөн көрдім. 
Оның өзі «Көркем фильм», «Ани-
мация», «Сериалдар», «Деректі                               
фильмдер», «Қазақ туризмі», «Біздің 
халық» айдарларына тармақталған. 
Өкініштісі сол, әр айдарға салынған 
материалдардың ішінен қазақ тіл-
ді екі-үш фильмді ғана көзіміз 
шалды: тарихи жанрдағы «Ама-
нат» және «Оралман» фильмдері. 
Содан соң «Анимацияның» соңғы 
жақтарында әке мен баланың 
қызықты оқиғаларын баяндайтын 
екі бөлімді картина бар. Басқа тіл-
дегі фильмерге таңдау баршылық. 
«Космос между нами», «Ветреная 
река», «Анон», «Закатать в асфальт», 
«24 часа на жизнь» деп жалғасып 
кете береді. 

ДИМАШТЫҢ ӘНДЕРІН 
ТЫҢДАСАҚ...
«Музыка» айдары да осы 

сыңайлы. Алла Пугачевасы мен 
Филипп Киркоровтан бастап   

P.S. Серверлік қосымшаны шұқылап отырып таңның атқанын аңғармай 
қалыппыз. Жолсерік қарындастың «Бір сағаттан соң Тараз шаһарына же-
теміз. Дайындалыңыз» деген жағымды үні жоғарыдағыдай ойларымызды 
үзіп жіберді. Әлден уақытта «Жолаушыға әрдайым ыстық сәлемі, Жолсерік 
қыз, күлкіңіз қандай әдемі» деп ыңылдап түсіп бара жаттық...
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(Окончание. Начало на 1 стр.)
Глядя, как погрузчик загребает только что со-

бранную лопатами с междупутья снежную кашу, а 

затем транспортирует ее в КамАЗ, не перестаешь 
удивляться такому тандему между человеком и 
техникой. Потрудились в эти дни железнодо-

рожники на славу. И не только потрудились, но 
и зарядились положительными эмоциями. Снего-
борьба никогда не проходит в атмосфере плохого 
настроения и не обходится без шуток. Это еще 
одна традиция на магистрали.

К слову, в период с ноября по 17 февраля в 
круглосуточном режиме работ было привлече-
но 140099 работников пути, в том числе 9893 
из других железнодорожных организаций, осу-
ществлено 3963 выезда снегоуборочной и сне-
гоочистительной техники, при этом очищено 
146135,8 километра железнодорожных путей, 
убрано и вывезено при очистке станционных 
путей 1302185 кубометров снега.

Работы по очистке снега будут продолжаться 
на протяжении всей зимы.

Фото Александра ЖАБЧУКА

НОВОСТИ

3ПУЛЬС ОТРАСЛИ

РАЦИОНАЛИЗАТОРСТВО

Вот уже на протяжении двух лет 
железнодорожник занимается раз-
работкой рационализаторских пред-
ложений и трудится над улучшени-
ем технологических процессов в                                                                                       
вокзальном хозяйстве. Один из про-
ектов – использование инфракрас-
ных датчиков движения, которые 
позволяют экономить электроэнер-
гию на освещение залов ожидания. 

– Существует проблема чрезмер-
ного расходования электроэнергии 
на освещение вокзалов, так как 
в местах пребывания людей свет 
должен быть включен постоянно. 
Инфракрасный датчик движения 
– это сигнализатор, фиксирующий 
перемещение объектов и используе-
мый для автоматизации освещения. 
Датчики движения и присутствия 

автоматически включают и вы-
ключают освещение в помещении 
в зависимости от интенсивности 
естественного потока света или 
присутствия людей. Принцип их 
действия основан на регистрации 
изменения инфракрасного излуче-
ния, вызванного перемещением или 
деятельностью человека, – рассказы-
вает Олжас Мурсалов. 

Таким образом, использование 
этого технического средства позво-
ляет в разы сэкономить на расходе 
электроэнергии и способствует улуч-
шению эффективности производст-
ва. При работе датчики абсолютно 
безопасны для здоровья человека. 

В Павлодарском отделении ма-
гистральной сети Олжас Мурсалов 
работает с 2015 года. Он окончил 
машиностроительный факультет 
Павлодарского государственного 
университета имени С. Торайгырова 

по специальности «металлургия». За-
тем поступил в магистратуру Инно-
вационного Евразийского универси-
тета по специальности «менеджмент 
экономики и бизнеса». После полу-
чения степени магистра в 2013 году 
начал трудовую деятельность в ТОО 
«Алга» в должности экономиста. За 
время его работы было внедрено два 
рационализаторских предложения. 

К слову, по Павлодарскому реги-
ону за 2019 год на технических со-
ветах второго уровня при плане 64 
прошли рассмотрение и внедрены 
69 рационализаторских предложе-
ний. Экономический эффект соста-
вил около четырех миллионов тенге. 

Также внедрено 40 технических 
новшеств по Павлодарскому реги-
ону, заимствованных из информа-
ционных источников. Их эконо-
мический эффект составил более                                
2 миллионов 932 тысяч тенге. В Пав-

лодарской дистанции сигнализации 
и связи (ШЧ-24) внедрено техниче-
ское новшество «Защитный фартук 
на выводы дроссель трансформатора 
ДТ-1-1-150» по опыту Горьковской 
ж/д ОАО «РЖД». 

За 2019 год по НТИ-3 внедрено 
22 тиражируемых рацпредложения, 
согласно утвержденному плану по 
группе компаний АО «НК «ҚТЖ», 
экономический эффект от их внед-
рения составил 615 тысяч тенге. 

– Сейчас главная наша задача – со-
здавать благоприятные условия для 
развития среды генерации и развития 
идей, активно привлекать молодых 
специалистов к рационализаторской 
деятельности, – резюмировал началь-
ник Центра научно-технической ин-
формации и анализа филиала АО «НК 
«ҚТЖ» – «Павлодарское отделение 
магистральной сети» Мурат Смаилов.

Фото автора

Железнодорожникам напомнили о социальной ответствен-
ности и необходимости заботиться о своем здоровье. До конца 
февраля продлится экологическая акция в Оскеменском экс-
плуатационном локомотивном депо (ТЧЭ-22) с неожиданным 
на первый взгляд названием «Месяц без пластика». 

Перед началом месячника, который проходит с 1 по 29 февраля, 
на предприятии издали приказ. К 7 февраля на всех рабочих местах 
появились аншлаги, организованы технические занятия.

По информации инженера-эколога Оскеменского эксплуата-
ционного локомотивного депо Куралай Матикеевой, в ТЧЭ-22 на 
технических занятиях работникам предприятия рассказывали об 
опасности такого широкого распространенного материала, как                                               
пластик. Как объяснили спикеры, он несет вред на всех этапах сво-
его существования, начиная от добычи и переработки нефтепро-
дуктов, из которых он и производится, до утилизации изделий из 
пластика. Но если такой отход, как газетная бумага, разлагается от 
одного месяца, то полиэтиленовые пакеты, железные банки – 10 
лет, пластиковые бутылки – 100-200 лет. Понятно, что это большая 
нагрузка на окружающую среду. Более того, у людей, которые регу-
лярно употребляют пищу из пластиковой посуды, возрастает риск 
тяжелых заболеваний, поскольку этот материал выделяет канце-
рогенные вещества. Поэтому локомотивщиков призвали на месяц 
отказаться от использования пластика в быту и на работе, даже не 
пользоваться привычными полиэтиленовыми пакетами. Также с 
работниками проводят внеплановые инструктажи по объявленной 
акции, внезапные проверки по исполнению требований в период   
месячника, разъяснительные беседы. 

Акция «Месяц без пластика» проходит по всему Семейскому от-
делению грузовых перевозок, включая станции, вагонные и локо-
мотивные депо.

Ольга СТЕБЛЯНКО, Усть-Каменогорск
Фото Азамата ЕРДЕНОВА

ПОЗАБОТЬТЕСЬ О СЕБЕ 
И О ПРИРОДЕ

 ПОВЫШАЯ ЭФФЕКТИВНОСТЬ
На нескольких вокзалах Павлодарской области успешно реали-
зуется рационализаторский проект по экономии электроэнергии 
освещения залов ожидания. Его автор – молодой специалист-ра-
ционализатор, ведущий инженер отдела вокзального хозяйства 
НЖС-3 Олжас Мурсалов. 

Айдана ЕРТАЙ, 
Павлодар

По словам инструктора ЛВ-
ЧДРУ-12 Улжан Тапановой, в этот 
период времени рекомендованы 
работы по своевременному осво-
бождению путей от снежных зано-
сов. Таким образом, устраняются 
риски возникновения аварийных 
ситуаций.

Как известно, на балансе Кара-
гандинского участка находится 9 
путей и 8 стрелочных переводов. В 
связи с выпадением двухмесячной 
нормы осадков ежедневно в снего-
борьбе принимают участие сотруд-
ники ЛВЧДРУ-12, которые очищают 

территорию предприятия от снега.
– Наиболее уязвимыми при сне-

гопадах являются стрелочные пере-
воды, – сообщает Улжан Тапанова. 
– И задача работников заключается 
в том, чтобы очистить простран-

ство между рамными рельсами и 
остряками стрелок, тяги элект-ро-
приводов, подвижные сердечники 
крестовин, контррельсовые и кре-
стовинные желоба, одним словом, 
непосредственно саму стрелку.

ПУТИ ВСЕГДА В ПОРЯДКЕ
В связи с выпадением обильных осадков сотрудники АО «Вагон-
сервис» осуществляют бесперебойную работу по содержанию же-
лезнодорожного пути в зимнее время года. 

При выполнении работ по сколке 
льда на стрелочных переводах и в 
местах препятствий необходимо 
соблюдать меры предосторожно-
сти, исключающие возможность 
перекрытия сигналов. В период 
сильных метелей в уборке снега, 
как правило, участвуют сотрудни-
ки различных цехов.  Перед тем как 
приступить к действию, все они про-
ходят инструктаж. 

Текущее содержание пути требует 
регулярного и качественного подхо-
да к выполнению правил, предпи-
санных рядом нормативных актов. 
Это необходимо не только для обес-
печения непрерывного процесса по-
грузки/выгрузки вагонов, но и для 
безопасности людей.

Благодаря слаженной работе со-
трудников Карагандинского участка 
Акмолинского филиала по ремонту 
пассажирских вагонов АО «Вагон-
сервис» территория предприятия 
вовремя очищается от снега, сотруд-
ники ЛВЧДРУ-12 всегда находятся 
на посту и готовы вовремя вступить 
в бой со снежной стихией.

 Фото автора

Светлана МОГАЙ, 
Караганда

Железнодорожники Казахстана и России обсудили вопросы 
сотрудничества в области железнодорожного транспорта. Однако 
ключевым вопросом совещания стала организация движения 
контейнерных поездов через пограничную станцию Илецк-I. 

В совместном совещании приняли участие представители АО «НК 
«ҚТЖ», ОАО «РЖД», пограничного управления ФСБ РФ по Оренбург-
ской области, Уральского филиала ФГКУ «Дирекция по строительству 
и эксплуатации объектов росграницы», администрации Оренбург-
ской области и Соль-Илецкого городского округа.

В ходе встречи стороны подвели итоги перевозок грузов за 2019 год, 
в том числе контейнерными поездами. Для ускоренного и безопасного 
пропуска данных составов участниками встречи была отмечена необ-
ходимость увеличения численности смены работников и оснащения 
пограничного пункта пропуска на станции Илецк-I.

Предложено пересмотреть время пограничного досмотра порож-
них контейнерных поездов, а также рассмотреть возможность их 
пропуска по твердым ниткам графика движения поездов, что исклю-
чит необоснованные задержки в пути следования. Благодаря этому 
доставка грузов будет осуществляться в точно указанное время, 
сократится потребность в локомотивах, снизятся эксплуатационные 
расходы.

Стороны договорились, что Южно-Уральская железная дорога 
будет принимать длинносоставные контейнерные поезда до 114 
условных вагонов по стыку Илецк-I. Кроме того, для пропуска кон-
тейнерных поездов инфраструктура Илецкого участка будет модер-
низирована. Поступило предложение по удлинению существующих 
и строительству дополнительных приемоотправочных путей на 
станции Илецк-I.

Также планируется отремонтировать здание вокзала и провести 
меры по его антитеррористической защищенности. 

Подводя итоги двусторонней встречи, железнодорожники отме-
тили, что контейнерные поезда через станцию Илецк-I будут курси-
ровать по твердому графику.

Руслан РАХМЕТОВ

ПО ТВЕРДОМУ ГРАФИКУ

Более 132,7 миллиона тенге потратят в текущем году на 
комплексные мероприятия по улучшению условий и безопас-
ности труда в Семейском отделении грузовых перевозок. Из 
этой суммы чуть меньше половины пойдет на мероприятия в 
Оскеменском регионе.

Комплексный план мероприятий по улучшению условий и безопас-
ности труда на 2020 год, утвержденный руководителем Семейского 
отделения грузовых перевозок Марленом Кокрекбаевым, состоит 
из трех разделов.

Первый – это мероприятия по предупреждению несчастных слу-
чаев на производстве, которые включают в себя испытания диэ-
лектрических перчаток, слесарных инструментов, сопротивление 
изоляции, ремонт и покупку радиостанций. На выполнение этого 
раздела направят свыше 46,8 миллиона тенге. Из них свыше 17,2 
миллиона будет потрачено на такие мероприятия в Оскеменскм 
регионе, включая станции, Оскеменские эксплуатационные локо-
мотивное  и  вагонное депо.  

Второй раздел включает в себя мероприятия по улучшению ус-
ловий труда и предупреждению заболеваний на производстве. Это 
улучшение санитарно-бытовых условий, а именно, закуп санитар-
но-бытовых блоков, сушильных шкафов, мебели, бытовой техники, 
стирка, химчистка специальной одежды. 

Для выполнения второго раздела по Семейскому отделению гру-
зовых перевозок  будет направлено 83,6 миллиона тенге. Из этой 
суммы около 39 миллионов – траты предприятий Оскеменского 
региона. Например, для закупки мебели в Оскеменские эксплуата-
ционные локомотивное и вагонное депо планируется потратить   в 
совокупности 18,5 миллиона тенге, для закупа бытовой техники – 
больше 4,7 миллиона.

На мероприятия из третьего раздела комплексного плана, который 
предусматривает совершенствование обучения, пропаганду охраны 
и безопасности труда, повышение квалификации работников, по 
Семейскому отделению грузовых перевозок направят больше 2,2 
миллиона тенге.  Из этой суммы около миллиона тенге предназна-
чены для предприятий Оскеменского региона, где свою квалифика-
цию повысят 63 человека.

Ольга УШАКОВА, Усть-Каменогорск

КОМПЛЕКС 
ДЛЯ БЕЗОПАСНОСТИ ТРУДА

Так, 14 февраля 2020 года как логическое про-
должение стартовавшей Программы нулевого 
травматизма, объявленной 29 ноября 2019 года в 
ходе форума по производственной безопасности, 
проведено обучение для директоров подразделе-
ний регионального уровня и главных ревизоров 
по безопасности движения (НОД, НЖС и РБ).

Напомним, во время форума высшее руковод-
ство компании подписало личные обязательства 
по безопасности труда. 

В ходе обучающего курса руководители средне-
го звена получили практические навыки и инстру-
менты по проактивным методам предотвращения 
происшествий, разобрались с методом опреде-
ления коренных причин и обсудили важность 
вовлеченности в процесс безопасного ведения 
работ всего персонала компании.

Со слов региональных руководителей, подоб-
ного обучения они ранее не проходили. По их 
мнению, полученная информация – это реальные 

примеры, на которые можно опираться в даль-
нейшей практике.

По завершении обучения была проведена реги-
страция в мобильном приложении. Здесь каждый 
руководитель имеет возможность регистрировать 
все выявленные опасные действия, фиксировать 
условия труда работников с целью предотвращения 
происшествий, а также в дальнейшем отслеживать 
статус исполненных корректирующих мероприятий. 

В ходе обучения главный инженер – управля-
ющий директор АО «НК «ҚТЖ» Батыр Котырев 
отметил, что каждый работник компании, а это 
более 125 тысяч человек, должен взять на себя 

обязательства по безопасности.
– Тогда мы все вместе, как одна сплоченная 

команда, будем двигаться к нулевому травма-
тизму, – подчеркнул он. 

Положительные отзывы лидеров изменений 
о пройденном курсе обучения поведенческого 
диалога безопасности (отзыв «отлично» составил 
55%) подтверждают актуальность и правильность 
выбранного пути в продвижении концепции «Ну-
левой травматизм». Данный путь теперь подкре-
плен поддержкой руководителей основного звена 
производственного процесса.

Фото Александра ЖАБЧУКА

ОБУЧЕНИЕ

СТРАТЕГИЧЕСКОЕ 
УПРАВЛЕНИЕ ПЕРЕМЕНАМИ

В АО «НК «ҚТЖ» состоялось 
обучение по поведенческим 
диалогам безопасности лиде-
ров изменений – руководителей 
региональных подразделений.

Асель ШАЙХЫНОВА

СНЕГОБОРЬБА

ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНИКИ VS СНЕЖНАЯ СТИХИЯ
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4 ӘЛЕУМЕТ

РҮСТЕМБЕКОВ МАРАТ НҰРМҰХАМБЕТҰЛЫ – «ҚТЖ-Жүк 
тасымалы» АҚ филиалы – «Ақмола ЖТ бөлімшесі» Жаңа 
Есіл курорты локомотив пайдалану депосының бастығы 
(22 ақпан)

ҚҰРАҚБАЕВ ЭДУАРД МОЛДАБАЙҰЛЫ – «ҚТЖ-Жүк тасы-
малы» АҚ филиалы – «Ақтөбе ЖТ бөлімшесі» директорының 
(АСУ жөніндегі) орынбасары (23 ақпан)

КӨКРЕКБАЕВ ҚАЙРАТ НАСБЕКҰЛЫ – «ҚТЖ-Жүк тасыма-
лы» АҚ филиалы – «Жамбыл ЖТ бөлімшесі» Шу локомотив 
пайдалану депосының бастығы (24 ақпан)

Қ ұ т т ы қ т а й м ы з !

Яна ЛЕНИНА, 
Уральск
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АКЦИЯ

СПОРТ

ПАМЯТЬ

В Костанайском отделении грузовых перевозок объявле-
на благотворительная акция «Чемодан добра». 

Это благое начинание посвящено Международному дню 
социальной справедливости. Акция стартовала в регионе с             
11 февраля и продлится до конца месяца. Ее непосредственные 
исполнители – Костанайский региональный Совет по делам 
молодежи совместно с отделом по работе с персоналом. Стать 
ее участником может любой работник компании, для которого 
выражение «сделай доброе дело» – не пустой звук. 

– Главная цель акции – оказать посильную помощь нужда-
ющимся, многодетным и людям из социально уязвимых сло-
ев. – говорит региональный представитель Совета по делам 
молодежи Костанайского региона Кенес Дюсекеев.  – Наши 
работники могут приносить теплые вещи, прочую одежду, 
игрушки, школьные принадлежности, развивающие игры, а 
также посуду и другие полезные предметы обихода. Все это 
мы передадим малоимущим семьям, которые нуждаются в 
подобной поддержке. Ведь для них это будет очень чувстви-
тельным подспорьем. Для кого-то ненужная вещь, а им мо-
жет оказаться как нельзя кстати. Это ведь так легко: сделать 
простое, доброе дело. И мы просим наших коллег принять 
участие в этой благородной акции!

И действительно, среди железнодорожников оказалось нема-
ло отзывчивых людей. Уже в первые дни акции участие в ней 
приняли более ста человек, работающих в компании. 

– Это благое начинание, – говорит директор Костанайского 
отделения ГП Вячеслав Миронов. – И наши работники всегда 
охотно откликаются на подобные инициативы. И, самое глав-
ное, эта акция – не первая и не последняя, которые мы прово-
дим. Уверен, наши сотрудники в течение года еще проявят себя!  

Аслан КУДАБАЕВ, Костанай

В поддержку объявленно-
го года волонтера АО «НК 
«ҚТЖ» запустило програм-
му «2020 БЛАГОродных 
дел», и молодежь Алматин-
ского региона полностью 
поддерживает данное на-
чинание.

Молодые специалисты 
Алматинских отделений 
грузовых перевозок и маги-
стральной сети навестили 
коллегу – мать пятерых детей,                                                                 
награжденную подвеской 
«Қүміс алқа», работницу 
станции Алматы 1, которая 
проживает с детьми в вагон-
чике. Зная, какие трудности 
испытывает женщина и ее 
тяжелые бытовые условия, ребята ку-
пили продукты первой необходимости 
и бытовые принадлежности, а также по-
радовали маленьких детей сладостями. 

– Подобные акции станут у нас тради-
ционными, ведь нет ничего лучше, чем 
видеть радостные лица детей и поддер-
жать людей в трудные для них моменты, 
– говорит региональный представитель 
Совета по делам молодежи по городу 
Алматы Айгуль Дуненбаева. 

Данная акция имеет нравственно-

Трое из ветеранов-афганцев уже 
вышли на заслуженный отдых, но 
связи с родным коллективом не те-
ряют. Начальник филиала АО «КТЖ 
– Грузовые перевозки» – «Уральское 
эксплуатационное локомотивное 
депо» (ТЧЭ-1) Умирзак Куширба-
ев тепло поздравил коллег с этой 
датой, каждому из ветеранов вру-
чил цветы. Он подчеркнул, что они 
защищали свою Родину на самых 
дальних рубежах и с честью выпол-
нили интернациональный долг. 

Самой старшей этого небольшого 
отряда ветеранов-интернациона-
листов ТЧЭ-1 является медработ-
ник Уральского филиала ТОО 
«Железнодорожные госпитали 
медицины катастроф» Калампыр 
Умарова – единственная женщина 
в   Казахстане с боевыми награда-
ми из Афганистана. Она окончила 
Уральское медучилище по специ-
альности «фельдшер-акушер», в 
Афганистане служила добровольно 
с 1986 по 1988 год в агитбригаде, 
оказывая помощь мирным жите-

 НЕ ПРОЙТИ МИМО

 Жалпы, Тұрсынай Төлеқызы үшін теміржол, 
теміржолшы деген бос сөз емес. Нағыз теміржол-
шы әулеттен шыққан, әкесі  48 жыл ПЧ-да жолшы 
болған,  інісі Арыс дистанциясында 25 жылдан 
бері жол бригадирі, өзі мен сіңлісі де теміржол 
саласында нәпақасын тауып келеді. Жуық ара-
да зейнеткерлік демалысқа шыққалы отырған 
Тұрсынай апаны  әңгімеге тартқан болатынбыз. 

«Тек ер-азаматтар еңбек ететін жол шаруа-
шылығында осынша жыл қалай төздіңіз? Жұмыс 
қиын болмады ма?» деген сауалымызға ойла-
нып жауап берді. «Оңай жерде нан бар ма, 
шырақтарым-ау? Осы теміржол саласында 
қырық жылдан аса еңбек етіп келемін. Маңдай 
тер, адал бейнеттің арқасында ешкімнен 
кем болмай, отбасымызды асырадық, бала-

Семейлік теміржолшылар үшін бұл дәстүрге айналған десек 
болғандай, жылда өткізеді. Биыл да бөлімшенің кәсіподақ комитеті 
мен спорт нұсқаушыларының бастамасымен  шаңғыларын сайлап 
әкелген қыз-жігіттер үш шақырым қашықтықты аз уақыт ішінде 
жүгіріп өтті. Осыдан соң эстафеталық ойындарға кезек берілді. Шарт 
бойынша ойындар барысы қыстық және жаздық болып алма-кезек 
алмастырылып отырды. «Көңілді старт» ойындарында бірінші болып 
ұжым жетекшілері сайыс жолына шықты. Семей магистральдық 
желі бөлімшесі мекемелерінің басшылары кедергілерді жылдам 
айналып өтіп, доппен жүгірулері олардың жанкүйерлерінің қызу 
қиқуына ұласып жатты... Семей ЖТ бөлімшесі атынан сайысқа 
түскен станция басшылары мен бөлім жетекшілері де үлкен нәтиже  
көрсетті.

Сол тәрізді нысананы доппен көздеу, шайбаны алып жүгіру сынды 
эстафеталық сайыстарда да әрбір мекеме теміржолшыларының 
жылдамдығы, ұжымдаса әрекет етуі сынға түсті. Бұл сайыстардың 
барлығында да ПЧ-39 бен ПЧ-40 және ЭЧ-18 қызметкерлерінің бел-
сенділігі басым түсіп жатты. Әсіресе, Семей станциясының кәсіподақ 
төрайымы Шәрбат Мейірманова мен ПЧ-40 кәсіподағының 
төрайымы Зульфия Мәжитқызы бастаған кәсіподақ ұйымдарының 
қыздары мен жігіттері сайыстардың барлық түрлеріне қатысып, өз 
командаларын алға сүйреді. Ақ тер, көк тер ойыннан соң барша 
теміржолшылар кәсіподақ ұйымдарының демеушілігімен жайылған 
дастархан басына жиналып, таза ауада ас ішкеннен артық рахат 
бола ма?!  «Нағыз мереке болды!»  десті теміржолшылар бірауыздан.  

Қуан ЕРТІС, Семей
Суретті түсірген автор 

 

Ақтөбе жүк тасымалы бөлімшесі спорт нұсқаушыларының 
ұйымдастыруымен өткен шараға жүк тасымалы мен магистральдық 
желі бөлімшелерінің, жолаушылар тасымалы, әскерилендірілген 
күзет, тағы басқа құрылымдардың  ұжымдары қатысып, мықты 
деген 20 шаңғышы сайыс жолына шықты.  

«Береке» демалыс кешенінде ұйымдастырылған жарыс – салауат-
ты өмір салтын қолдауға бағытталған дәстүрлі шара. Шаңғы – қысқы 
спорт ойыны болғандықтан, жыл сайын қыста «бес қаруын сайлап» 
дегендер шаңғы жарысына шығуды асыға күтетіндер қатары көп. 
Бұл күні де, міне, саф ауа, таза табиғат аясына жиналғандар ара-
сынан 20 шақты ойыншы сап түзеп, жарыс жолына түсті. Оларды 
қиқулап шығарып салған жанкүйерлері ақ көрпеге оранған мидай 
жазық далада жүйткіп бара жатқандар соңынан қызыға қарап қала 
берді. Өйткені, бұл спорт түрін ерекше машығы, қызығушылығы 
бар жандар болмаса,  кез келген адам таңдай бермейді. 

«Теміржолшылар қоғамдық шаралардың қай-қайсысынан да 
қалыс қалған емес. Жылдың барлық мезгілінде спорттық шара-
лар ұйымдастырамыз. Оның үстіне елімізде қысқы спорт түрлерін 
дамыту қарқын алуда. Соның ішінде шаңғы тебуге ерекше көңіл 
бөлініп отыр. Теміржолшыларымыз да кәсіби шаңғышылардан 
қалыспай, табиғат аясында жаттығып тұрады, бүгінгі сайыста үздік 
нәтиже көрсеткендерге арнайы сый-сияпатымыз бар», –  дейді 
спорт нұсқаушысы Нұргүл Батырхан. 

Ардақ ЕРУБАЕВА, Ақтөбе
Суретті түсірген автор 

«ЕҢ СОҢҒЫ ЖОЛШЫ ӘЙЕЛ МЕН БОЛАЙЫН...»
Тұрсынай Әуелбекова – Шым-
кент жол дистанциясында 
жолшы болып жұмыс істейтін 
жалғыз әйел. Теміржолдың 
ең ауыр саласында табаны 
күректей  42 жыл еңбек етіп,  
оның ішінде осы дистанцияда  
35 жыл жұмыс істеген ол, міне, 
зейнет жасына да жетіп отыр.   

шағамызды оқыттық, жетілдірдік дегендей. 
Бірақ жас келе қиындығы байқала бастағаны 
рас.  Биыл, міне, 60 жастамын. Бастығымыз 
Еділ Тағаевпен 35 жыл бірге жұмыс істеп келе 
жатырмыз. Ол кісіге алғысым шексіз, ұжымыма 
ризамын. Бригадада басшымызбен қосқанда 
15 адам бармыз. Барлығы да мені қолдап, 
көмектесіп, зейнетке шыққанша демеп отыр-
ды. Қайсыбір жылы еңбек министрлігінің ар-
найы қаулысы шықты ғой, әйел адамдарды ауыр 
жұмыстан босату туралы, сол кезде басшылық 
жеңіл-желпі жұмысқа ауысуға ұсыныс білдір-
генде өзім келіспедім, жұмысым өзіне ұнайды, 
ақшасы да тәуір, денсаулығым жарап тұрса зей-
нетке шыққанша жараймын дегем. Бірақ, мынау 

реформаның кесірінен тағы екі жыл жамап алып, 
60 жаста бір-ақ шыққалы отырмыз. Енді қыз-
келіншектер ауыр жұмыс істемей-ақ қойсын, 
ер азаматтар бар ғой шүкір. Ең соңғы жолшы 
әйел мен болайын. Мен ғой зейнетке іліндім, енді 
кейінгі сіңлілерім 63 жасқа келгенше қалай еңбек 
етеді деп уайымдаймын» дейді Тұрсынай апай.

Иә, Шымкент жол дистанциясының тарам-
тарам жолдарында Тұрсынай апаның да ізі, 
қолтаңбасы қалғаны анық.  Кілең ер азаматтың 
арасында жалғыз әйел жылдар бойы тапжылмай 
жұмыс істеуінің өзі ерлік емес пе?!  Теміржол са-
ласын осындай өз ісіне берілген темірдей төзімді 
жандар алға сүйрейді деген рас болса керек.   

Бүгінде бір ұл, бір қыз өсіріп отырған  
Тұрсынай апа әрине,  әйел  адамның жолшы 
болуы оңай емесін, әсіресе 50 жастан асқан 
соң денсаулықтың бұрынғыдай емес, сыр 
бере бастайтынын айтады. Сондықтан, тек 
теміржолшы емес, барлық әйел баласына, 
ең болмағанда бұрынғы 58 жастан зейнетке 
шығуды қалдыру керек деп санайды.  «Соны-
мен қатар, жолшылардың жалақысын көтерсе 
деймін. Себебі, күнұзақ, ыстық демей, суық де-
мей далада жүріп жұмыс істейтін, жұмысы ауыр 
жолшылардың еңбегі қандай құрметке де лайық 
дер едім. Жалпы, физикалық еңбекпен айналы-
сатын әйел адамдарды 55 жастан, ер адамдар-
ды 60 жастан зейнеткерлікке шығарса да болар 
еді», – деп өз ойын білдірді. Біз құрметті зейнет 
демалысына шығып бара жатқан Тұрсынай апаға 
сонша жылғы бейнеттің  зейнетін көріңіз деп  
тілек білдірдік.   

Суретті түсірген автор 

НА ДАЛЬНИХ РУБЕЖАХ
В Уральском эксплуатационном локомотивном депо поздравили воинов-интернационалистов 
с 31-ой годовщиной вывода ограниченного контингента советских войск из Афганистана. Все 
они пользуются уважением в коллективе и являются примером для молодежи. 

лям провинции Баглан, затем пра-
порщиком-фельдшером батальона 
спецминирования. 

После командировки в Афганис-
тан Калампыр Умарова еще два 
года прослужила в «горячей точке» 
– Нагорном Карабахе, куда напра-
вили ее мужа-офицера. В 1992-м с 
двумя детьми вернулись в Уральск. 
В связи с распадом СССР оказались 
без профессиональных документов 
и два года жили у родственников, 
не гнушаясь никакого труда. Вос-
становив документы, супруг был 
трудоустроен через военкомат, а 
она почти год ждала вакансии в же-

лезнодорожной больнице. Работала 
в стационаре, несколько лет заве-
довала медпунктом на Уральском 
вокзале. После выхода на пенсию 
перешла в ТЧЭ-1. 

Остальные ветераны-афган-
цы ТЧЭ-1 окончили Уральское               
СПТУ-79 и начинали трудовой 
путь помощниками машиниста. 
Старший лейтенант запаса Генна-
дий Скребцов не по книжкам знает 
историю штурма дворца Амина в 
Кабуле, участвовал и в операции 
«Удар-1» в Бамианской долине. 
Он служил с 1979-го по 1980 год в 
Баграме бронедесантником 345-го 

гвардейского воздушно-десантно-
го (Ферганского) полка, который 
входил в состав той самой 105-ой 
гвардейской воздушно-десантной 
дивизии, что первой вошла в Аф-
ганистан и последней из него вы-
ходила. Сейчас он на заслуженном 
отдыхе, гордится детьми и внуками. 

Олег Водяницкий и Анатолий Зи-
мин вместе учились в СПТУ-79 и в 
Афганистане служили в автобаталь-
оне в 1982-1984 годы под Кабулом. В 
мирной жизни Анатолий Зимин 40 
лет отработал в депо, половину из 
них – машинистом. Ныне – на заслу-
женном отдыхе.  Олег Водяницкий 
же после армии много лет прорабо-
тал на крупных машиностроитель-
ных заводах Уральска слесарем-на-
ладчиком, в 2007-м вернулся в депо 
помощником машиниста, является 
универсальным специалистом и про-
должает трудиться. 

Машинист Сергей Нагорный 
служил в 1987-1989 годы в развед-
батальоне, в том числе 4 месяца в 
Афганистане. Именно его часть 
прикрывала отход советских войск 
в Шинданде и Кандагаре. В мирной 
жизни он стал основателем трудовой 
династии – оба его сына пошли по 
стопам отца. 

Все ветераны-афганцы ТЧЭ-1 дос-
тойно прошли испытание «огнем», 
вырастили сыновей и убеждены, что 
каждому парню необходим опыт ар-
мейской службы. Ради мира на Земле.

Фото автора

ШАҢҒЫ ЖОЛЫНА 
ШЫҚТЫ

ҚЫС ҚЫЗЫҒЫ

ДОБРО ВСЕГДА К ДОБРУ
ГОД ВОЛОНТЕРА

воспитательный характер и не ограни-
чивается единичным мерориятием, в 
планах у молодежи – помочь и поддер-
жать эту семью, уже в скором времени 
работники отделения привезут детям 
одежду, школьные принадлежности и 
игрушки. Приятно осознавать, что сре-
ди железнодорожников есть много не-
равнодушных людей, восприимчивых к 
чужим проблемам.

Елена КОЛДАСБАЕВА, Алматы
Фото автора

Ақтөбеде теміржолшылар арасында 
шаңғы  жарысы өтті. Қызметтік формала-
рын спорттық жеңіл киімге алмастырған 
еңбек ұжымдары бір демалыстарын  
табиғат аясында өткізуді ұйғарды.   

Өткен демалыс күндері Семей жүк та-
сымалы бөлімшесінің теміржолшыла-
ры Ертіс ортасындағы табиғаты әсем 
аралға жиналып, қыс қызығына толы бір 
күндерін өткізді.  
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